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Voorwoord 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Voor u ligt het programma van D66 Alblasserdam voor 

de periode 2014–2018 met als titel ‘Dichtbij’. Dit 

programma is onze inzet voor de raadsverkiezingen op 

19 maart 2014 en de leidraad voor de D66-raadsleden 

die u de volgende vier jaar in de raad kiest. 
 

Dichtbij u, 
Wij willen dat het gemeentebestuur dichtbij u staat. 

Een gemeente heeft bij uitstek de kracht om inwoners 

te betrekken bij het bestuur van hun dorp. Onze 

bestuurders komen immers direct uit de gemeenschap, 

weten wat op straat gebeurt en zijn aanspreekbaar. 

 

D66 beschouwt de nabijheid van het lokale bestuur als 

kracht en wil daarom waarborgen dat de 

Alblasserdamse schaal behouden blijft. Daarnaast 

willen we dat inwoners die zelf initiatieven ontplooien 

meer vertrouwen krijgen van de overheid. 

 

In de komende periode wil D66 Alblasserdam vooral 

haar aandacht geven aan een vijftal thema’s die u 

direct raken. Deze thema’s staan gelijk aan de 

hoofdstukken in dit programma en zijn opgebouwd uit 

een aantal onderwerpen en actiepunten. 

 

Vier jaar ervaring... 
Vorige raadsperiode heeft u de D66-fractie met twee 

zetels in de raad gebracht. Michael van der Plaat en 

ondergetekende hebben u in deze periode in de raad 

vertegenwoordigd, met de nodige hulp van ons 

commissielid Marko Stout en onze brede steunfractie. 

 

In de afgelopen vier jaar heeft D66 haar aandacht in 

het bijzonder gegeven aan leefbaarheid in het dorp, 

zijn wij opgekomen voor de sport en het 

verenigingsleven en stonden wij voor een eerlijk en 

open bestuur, dat inwoners een grotere rol geeft. 

 

De volksgezondheid, bedreigingen van ons plaatselijk 

milieu, het tekort aan sportvoorzieningen, participatie 

van de bevolking, het zorgen voor een goed evenwicht 

tussen samenwerking en zelfstandigheid. Het zijn 

enkele thema’s waarop wij resultaten hebben geboekt. 

Ja, soms waren wij de ‘luis in de pels’ en maar al te 

vaak bleek dit niet onterecht. Alleen door kritisch te 

zijn komt vaak de onderste steen boven.  Dit betekent 

niet dat D66 verantwoordelijkheid schuwt, indien 

nodig durven wij ook verantwoordelijkheid te nemen. 

 

...en weer vier jaar vooruit! 
Dit zijn enkele hoofdpunten waar D66 een bijdrage aan 

heeft geleverd. Bij het agenderen van deze thema’s 

heeft D66 geen blad voor de mond genomen en dit 

willen wij in de komende periode ook niet doen, want 

een kritisch stemgeluid is hard nodig in de politiek. 

 

Onze samenleving kent nog voldoende uitdagingen. 

Wij hebben de meest vervuilde lucht van niet-stedelijke 

gebieden in Nederland, onze sport kampt met een 

voorzieningentekort en bestuurders hebben 

onvoldoende vertrouwen in maatschappelijk initiatief. 

 

Daar komt bij kijken dat de economische crisis ook 

Alblasserdam raakt. Wij willen daarom kansen voor 

ondernemers vergroten. En de gemeente krijgt nieuwe 

taken op gebied van zorg en welzijn. Wij willen daar 

solidair zijn met zwakkeren en hen zekerheid bieden.  

 

In dit programma kunt u lezen wat onze prioriteiten en 

wie onze kandidaten zijn. Doet u zelf ook vooral mee in 

het bestuur van ons dorp. Het is uw bestuur en we 

hebben nog genoeg te doen komende jaren! 

 

Hartelijke groet, 

 

Ramon Pardo 

Lijsttrekker D66 Alblasserdam 
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1. LEEFOMGEVING | D66 GEEFT TOPPRIORITEIT AAN 
SCHONE, GEEN GEBAKKEN LUCHT 
 

GEZONDHEID | “ALBLASSERDAM GAAT NIET KLAKKELOOS AF OP DE 
PROVINCIE, ZIJ HEEFT EEN EIGEN VERANTWOORDELIJKHEID”. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

        

 

DUURZAAMHEID | “DUURZAAMHEID IS VOOR D66 LEIDEND IN DE 
AANBESTEDING VAN GEMEENTELIJKE PROJECTEN”. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

        

 

D66 wil ook dat de gemeente inwoners bewust maakt 

van de mogelijkheden om duurzaam te leven. 

• D66 stimuleert bewonersinitiatieven om 

groenonderhoud ter hand te nemen. 

• Wij ondersteunen en waar mogelijk subsidiëren 

particuliere initiatieven op het gebied van 

duurzame energie. 

• D66 is voorstander van een trimparcours door of 

langs verschillende groengebieden, om de 

belevingswaarde te vergroten en sport te 

stimuleren. 

Dierenwelzijn is voor D66 een teken van beschaving 

en een verantwoordelijkheid voor de gemeente. 

• Wij willen dat dierenopvang in onze regio 

plaatsvindt bij erkende instellingen en dat de 

gemeente een dierenwelzijnnota schrijft. 

Als wij in een gezond milieu willen leven vergt dat ook 

duurzame omgang met onze omgeving. D66 wil dat de 

gemeente duurzaamheid zelf voorop stelt bij aankopen 

en investeringen. Duurzame inkoop kan op langere 

termijn ook economische meer rendabel zijn. 

• D66 wil dat de gemeente duidelijke doelstellingen 

formuleert om CO2-uitstoot terug te dringen. 

• Bij gemeentelijke projecten is duurzaamheid, als 

het aan ons ligt, leidend in de aanbesteding. 

• Wij zien natuur en landschap als essentieel 

onderdeel van het dorp en wij houden de Groene 

Long, kinderboerderij en buitengebieden in stand. 

• Bos Rijkee dient op korte termijn opgeknapt te 

zijn en toegankelijk gemaakt voor inwoners. 

• Hof Souburgh wordt opgeknapt. De gemeente 

hoort toe te zien op naleving van afspraken. 

 

De gemeente hoort in deze dossiers niet klakkeloos af 

te gaan op de verantwoordelijkheid van hogere 

overheden, zoals de provincie. Zij heeft ook een eigen 

verantwoordelijkheid ten opzichte van haar 

inwoners.  Deze kan actiever worden opgepakt. 

Aanpak van gezondheidsrisico’s is ook een regionale 

aangelegenheid. Alblasserdam kan de regio inzetten 

voor een sterke lobby, maar neemt ook deel in de 

regio om grootschalige risico’s uit te sluiten. 

D66 wil dat regionaal stevige lobby gevoerd wordt 

om veiligheidsrisico’s terug te dringen, bijvoorbeeld 

op de volgende dossiers: 

o Verminderen van gevaarlijk transport door 

Zwijndrecht en Dordrecht. 

o Frequente controles door de Omgevingsdienst 

Zuid-Holland-Zuid bij bedrijven waar 

veiligheid in geding is op niveau houden. 

o Veiligheid nucleair transport N915. 

 

Alblasserdam heeft te maken met vieze lucht. Ons dorp 

staat zelfs in de top-5 meest vervuilende gebieden als 

het om fijnstof gaat. Deze situatie is voor D66 

onaanvaardbaar en wij geven topprioriteit aan 

schonere lucht voor onszelf en voor onze kinderen. 

• D66 wil dat de gemeente een stevig geluid laat 

horen bij de regionale en landelijke overheid, om 

actie af te dwingen ter verbetering van onze lucht. 

• Daartoe dient regionaal een actieplan ‘schone 

lucht’ opgesteld te worden, waarbij Alblasserdam 

als trekker optreedt. 

• Bedrijven als Nedstaal dienen zich aan de gestelde 

normen te houden, welke adequaat gehandhaafd 

dienen te worden door de bevoegde instanties. 

Gezondheidsrisico’s bestaan ook door grondvervuiling, 

zoals bij de Pijlstoep. Deze vervuiling dient op korte 

termijn te worden aangepakt, om vervuiling van het 

recreatiepark Lammetjeswiel uit te sluiten. 
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BEREIKBAARHEID | “D66 WIL DAT DE REGIO EEN STERKE LOBBY 
VOERT OM DOORSTROMING VAN DE A15 TE VERBETEREN”. 

  

VERKEERSVEILIGHEID | “D66 WIL GEVAREN IN HET VERKEER 
VERMINDEREN, VOORAL VOOR ONZE SCHOOLGAANDE JEUGD”. 

  

WONEN | “JONGEREN ZIJN DE TOEKOMST VAN ALBLASSERDAM 
EN HOREN IN HUN EIGEN DORP EEN GOEDE WONING TE VINDEN”. 

  

D66 wil blijven investeren in de verkeersveiligheid en 

doorstroming op het Dijklint, maar dit moet gepaard 

gaan met de wil om verkeersdruk te verdelen binnen 

en buiten het dorp. 

• D66 wil een onderzoek om betere 

verkeersverdeling in de regio mogelijk te maken, 

waar we met open blik naar oplossingen zoeken. 

D66 wil dat bij aanpassing van verkeerssituaties 

nadrukkelijk de expertise en mening van omwonenden 

worden meegenomen in het project, zodat we onnodige 

ergernis na de realisatie kunnen voorkomen. 

• D66 wil dat de gemeente onderzoekt welke eisen 

jongeren stellen aan woonruimte en investeert in 

woningen die hieraan tegemoet komen. 

• Verder willen wij dat de gemeente beleid maakt 

om meer generatie- en mantelzorgwoningen te 

creëren, om tegemoet te komen aan de wens om 

zorg en zelfstandigheid te combineren. 

 

 

 

Alblasserdam is flink gegroeid als het gaat om het 

aantal woningen. De laatste tijd zijn ook veel woningen 

gerealiseerd voor hogere inkomens. D66 wil eerder 

aandacht besteden aan renovatie van woningen. 

• Alblasserdam is een dorp waar veel jongeren 

opgroeien. Om deze jongeren voor Alblasserdam 

te behouden zijn woningen nodig die voldoen aan 

de wensen en mogelijkheden van onze jongeren. 

Het gemeentebestuur heeft de verantwoordelijkheid 

om te zorgen voor een verkeersveilige gemeente. D66 

ziet nog voldoende kansen deze veiligheid te vergroten. 

• Allereerst wil D66 een fietslus realiseren onder de 

Edisonweg, zodat schoolgaande jeugd naar de 

Lagewaard niet hoeft te kruisen met 

(vracht)verkeer. Dit verkeer neemt aanzienlijk toe 

door de komst van het Contrainertransferium. 

De bezuiniging op de buitenruimte heeft zijn limiet 

bereikt. Investeringen in onderhoud mogen niet 

worden uitgesteld om op korte termijn te besparen. 

 

• Klanttevredenheid hoort wat ons betreft leidend 

te zijn bij dienstverlening van Arriva. 

• D66 wil dat ouderenvervoer in de Drechtsteden  

behouden wordt. 

Vergroting van bereikbaarheid is ook mogelijk door 

meer flexibel werken mogelijk te maken, waardoor 

mensen minder hoeven te reizen. D66 wil dat de 

gemeente daar een bijdrage aan levert. 

• Wij willen flexwerken bevorderen door gebruik 

van (leegstaande) kantoren door ZZP’ers 

mogelijk te maken, bijv. langs snelwegen. 

 

 

Alblasserdam is door haar ligging tussen het water niet 

makkelijk bereikbaar en afhankelijk van drukke 

snelwegen en beperkt openbaar vervoer. D66 wil dat de 

gemeente actief inzet op betere bereikbaarheid. 

• D66 wil daarom dat de gemeente een felle lobby 

voert samen met de Drechtsteden om 

doorstroming van de A15 te bevorderen. 

• Bedrijvigheid als gevolg van het 

Contrainertransferium zorgt voor veel verkeer van 

industrieterrein Nieuwland naar de A15. D66 wil 

filedruk monitoren en aanpakken waar nodig. 

• Mogelijkheden om vaartijden van de Waterbus uit 

te breiden is wenselijk. 
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2. VRIJHEID EN BESTUUR | D66 GAAT UIT VAN DE VRIJHEID 
EN EIGEN VERANTWOORDELIJKHEID VAN HET INDIVIDU 
 

INDIVIDUELE VRIJHEID | “VRIJHEID IS DE KANS OM NAAR DE KERK 
TE GAAN OP ZONDAG, MAAR OOK RUSTIG BOODSCHAPPEN TE 
DOEN NA EEN WEEK HARD WERKEN”. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

        

INTERACTIEF BESTUUR | “D66 WIL EEN BESTUUR DAT OPEN IS EN 
INWONERS VERTROUWT, HEN SERIEUS NEEMT EN GEBRUIK 
MAAKT VAN EXPERTISE IN DE SAMENLEVING”. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

        

MAATSCHAPPELIJK INITIATIEF | “OP 19 MAART KIEST U DE 
GEMEENTERAAD VOOR DE VOLGENDE VIER JAAR. D66 WIL DAT U 
OOK EEN STEM HEEFT GEDURENDE DEZE VIER JAAR”. 

 

 

 

 

 

 

 

 

        

D66 wil door inwoners opgerichte wijkplatform 

stimuleren, bijvoorbeeld met wijkbudgetten om 

onderhoud van openbaar groen door enthousiaste 

inwoners mogelijk te maken. Zulke structuren zijn 

ook essentieel voor nieuwe taken in zorg en welzijn. 

• Wij staan ook ‘overheidsparticipatie’ voor, 

waarmee de overheid deelneemt aan 

maatschappelijke initiatieven die bijdragen aan 

haar doelstellingen. Deze initiatieven vergen wel 

vertrouwen in de capaciteit van inwoners. 

 

Dat een gemeenteraad door de bevolking is gekozen 

om hun belangen te vertegenwoordigen en keuzes te 

maken, wil niet zeggen dat inwoners zelf geen keuzes 

maken. D66 is voorstander van het betrekken van 

inwoners bij het maken en uitvoeren van beleid. 

• D66 wil dat de gemeente een online 

Alblasserdams Burger Forum ondersteunt, 

waarmee geëxperimenteerd wordt met online 

communicatie. Dit betreft maken van beleid, maar 

ook thema’s als ouderenzorg en wegonderhoud. 

 

• Om toegankelijkheid te bevorderen dient de 

gemeente te zorgen dat raad- en 

commissievergaderingen digitaal zijn te volgen.  

• D66 heeft deze raadsperiode gezorgd dat 

geheime stukken na verloop van tijd weer 

openbaar worden. Geheime stukken horen een 

uitzondering op de regel te zijn, niet andersom. 

• Deze openbaarheid geldt ook voor het 

inzichtelijk maken van het werk van 

ambtenaren, bijvoorbeeld door informatie over 

voortgang van projecten openbaar te maken. 

Onze gemeenteraad is gekozen door de inwoners van 

Alblasserdam en raadsleden vertegenwoordigen uw 

belangen. Het is van belang dat hun werk openbaar en 

toegankelijk is, zodat u kunt deelnemen aan het 

ontwikkelen van gemeentelijke voorstellen en beleid. 

• D66 wil een burgerbegroting opstellen, waarmee 

de gemeente op een laagdrempelige manier inzicht 

geeft in de besteding van publieke middelen. 

• Wij willen zo’n begroting ook gebruiken om 

voorkeuren van inwoners te peilen. Hierbij kan 

gebruik worden gemaakt van online middelen. 

Individuele vrijheid betekent niet dat de grenzen van 

de rechtstaat overschreden mogen worden, door te 

vervallen in uitsluiting en discriminatie. 

• De gemeente hoort gelijke behandeling te 

waarborgen en staat daarom geen 

gewetensbezwaarde ambtenaren toe.  

• D66 wil het ambtsgebed vervangen voor een 

minuut stilte, waarin een ieder zich op zijn eigen 

manier kan bezinnen op het nieuwe jaar. 

D66 gaat uit van de vrijheid en eigen 

verantwoordelijkheid van het individu. Iedereen heeft 

de vrijheid eigen keuzes te maken, zonder de ander 

daarbij onnodig te hinderen. Een familie die op zondag 

naar de kerk wil, is hier vrij in; zo ook de winkelier die 

op zondag open wil zijn voor twee werkende ouders. 

• D66 wil dat uitbreiding van zondagsopenstelling 

mogelijk is, vooral waar dit toeristische gebieden 

en supermarkten betreft. 
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DIENSTVERLENING | “D66 WIL DAT DE TEVREDENHEID VAN 
INWONERS CENTRAAL STAAT BIJ DE DIENSTVERLENING. IN DE 
TOEKOMST WILLEN WIJ PRODUCTEN DAAROM BEZORGEN”. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

        

FINANCIËN EN DE REGIO | “D66 STAAT VOOR EEN BESTUURLIJK 
ZELFSTANDIG ALBLASSERDAM EN WIL EEN GEMEENTEHUIS 
WAAR AMBTENAREN WERKEN DIE ALBLASSERDAM BEGRIJPEN”. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

        

 

Ten slotte staat D66 voor een bestuurlijk zelfstandig 

Alblasserdam dat waar nodig samenwerkt met de 

Drechtsteden. Een zelfstandige gemeente kan 

waarborgen dat voorzieningen als het zwembad, de 

bibliotheek en Landvast behouden blijven. 

Alblasserdam neemt inmiddels deel aan veel 

regionale samenwerkingsverbanden. Net als in de 

Drechtsteden horen deze organisaties aan directe 

controle van gemeenteraden onderhevig te zijn. 

• D66 wil dat gemeenteraden meer zeggenschap 

krijgen in de samenwerkingsverbanden waarin 

zij namens de bevolking deelnemen. 

• Wij willen een gemeentehuis waar u terecht kunt 

voor alle gemeentelijke diensten en waar 

ambtenaren werken die Alblasserdam begrijpen. 

 

Het is positief dat Alblasserdam na een forse 

bestuurlijke crisis weer financieel gezond is. Een 

stabiele en duurzame financiële houding is een 

randvoorwaarde voor goed bestuur. D66 zet deze lijn 

graag voort, zonder te beknibbelen op noodzakelijke 

investeringen zoals de buitenruimte. 

• D66 wil dat de buitenruimte niet de dupe is van 

korte termijnbesparingen. 

• Belastingverhoging is niet aan de orde, tenzij 

belangrijke voorzieningen in gevaar zijn. 

• Alblasserdam doet geen zaken met organisaties 

die bestuurders belonen met topsalarissen. 

• Toeristenbelasting is een onwenselijke vorm van 

belastingheffing, die onnodige druk legt op 

ondernemingen in onze gemeente. 

• Wij willen dat het personeelsbeleid en de 

beoordeling van personeel uitgaan van de 

centrale positie en tevredenheid van inwoners. 

• Onnodige vergunningen en regelgeving kunnen 

worden opgenomen in de APV, zodat 

bureaucratische lasten worden verminderd. 

• Het burgerjaarverslag is een ideale plek om op te 

nemen wat de gemeente het afgelopen jaar heeft 

gedaan aan de verbetering van de 

dienstverlening en burgerparticipatie. 

D66 wil dat inwoners en hun tevredenheid centraal 

staan bij de gemeentelijke dienstverlening. Deze 

tevredenheid wordt niet alleen maar bepaald door 

gelijk zijn gelijk krijgen. Belangrijk is het gevoel krijgen 

serieus te worden genomen. Daarom wil D66 de 

kwaliteit van de dienstverlening bevorderen. 

• D66 wil net als in Molenwaard de mogelijkheid 

ontwikkelen om zoveel mogelijk producten thuis 

te bezorgen in plaats van op het gemeentehuis. 
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3. ZORG EN WELZIJN | D66 KOMT OP VOOR ZWAKKEREN IN 
DE SAMENLEVING EN WIL ZORG DICHT BIJ HUIS VERLENEN  

 

DECENTRALISATIES | “D66 WIL EEN VANGNET VOOR MENSEN 
ZONDER NETWERK EN ÉÉN AANSPREEKPUNT VOOR ZORG”. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

        

 

PERSOONLIJK EN DICHTBIJ | “GEEF OUDEREN ZELF DE REGIE 
OVER DE ZORG EN BIEDT DEZE ZORG THUIS IN DE WIJK AAN”. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

        
 
 

• Realisatie van meer levensloopbestendige 

woningen, die geschikt zijn voor ouderen en 

starters. Dit stimuleert dat ouderen zelfstandig 

en starters meer in hun geboorteplaats blijven 

wonen. Ook wonen generaties meer naast elkaar. 

• Wanneer jongeren dichtbij ouderen in de wijk 

wonen kan hen ook een korting worden geboden 

wanneer zij hulp en ondersteuning aan ouderen 

bieden. Deze opzet vergroot ook sociale cohesie. 

• Introductie van een ‘applicatie’ waarbij cliënten 

vrijwilligers kunnen beoordelen. Bij goed werk 

krijgen vrijwilligers een bepaalde waardering en 

dit vergroot de bekendheid met vrijwilligers en is 

een stimulans om goede hulp of zorg te leveren. 

 

D66 wil dat de gemeente de zorg kleinschalig en 

persoonlijk organiseert en mensen ondersteunt om zo 

lang mogelijk thuis te kunnen blijven wonen. Manieren 

om zorg dichtbij en persoonlijk te organiseren zijn: 

• Realisatie van meer woon-zorgcomplexen, waar 

mensen zelfstandig kunnen wonen met 

professionele zorg om de hoek. 

• D66 is voorstander van spoedige ontwikkeling van 

een woon-zorgcomplex op algemene grondslag. 

• Realisatie van meer generatiewoningen. Dit zijn 

woningen waar meerdere generaties zelfstandig in 

kunnen wonen, terwijl zij dichtbij elkaar wonen. 

Daardoor kunnen ouderen op kinderen passen en 

kan familie gemakkelijk zorg verlenen aan familie. 

 

Wij vinden het belangrijk dat een huishouden één 

persoon kent die verantwoordelijk is voor het 

bijstaan van cliënten en inventariseren en regelen 

van de zorgvraag van cliënten. 

De contactpersoon is bij voorkeur iemand uit het 

sociale netwerk, omdat deze het best weet wat de 

behoefte is van de cliënt. Mensen hoeven echter niet 

volledig afhankelijk te zijn van dit netwerk, omdat de 

kwaliteit van de hulp dan onder druk staat.  

D66 wil verder dat de gemeente waarborgt dat: 

• Alblasserdammers in hun eigen dorp en liefst 

eigen wijk terecht kunnen voor hun zorgvragen. 

• Tevredenheid van cliënten het voornaamste 

criterium is in de beoordeling van aanbieders. 

• Privacyregels omtrent omgang en opslag van 

persoonlijke gegevens in een statuut komen. 

• Duidelijke communicatie over veranderingen 

voor inwoners zal plaatsvinden zodra de 

gemeente daar een volledig beeld van heeft. 

D66 staat voor een samenleving waar zwakkeren in de 

samenleving kunnen rekenen op ondersteuning, daar 

waar de omgeving onvoldoende hulp kan bieden.  

De lokale overheid krijgt vanaf 2015 te maken met de 

decentralisaties van WMO, AWBZ en Jeugdzorg en 

daarmee een grotere verantwoordelijkheid voor 

verlenen en coördinatie van zorg aan mensen.  

In de wijk Kinderdijk zijn goede eerste stappen 

gemaakt met de voorbereiding op deze overgang, door 

sociale netwerken in kaart te brengen en door 

organisaties te stimuleren om samen te werken. 

• D66 wil in 2014 zo snel mogelijk doorpakken met 

de voorbereiding van deze decentralisaties, door 

duidelijkheid te bieden over budgetten, aanbod, 

veranderingen en nieuwe mogelijkheden. 

Met kortingen van circa 25% zal de gemeente manieren 

moeten zoeken om te besparen op bestaande 

zorgtaken. Dit kan door meer efficiënte samenwerking 

en tijdige hulp door zorg- en welzijnsorganisaties. 
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4. VERENIGINGEN | VERENIGINGEN VORMEN ONZE SOCIALE 

STRUCTUUR EN HOREN ZICH TE KUNNEN ONTWIKKELEN 
 

VERENIGINGSLEVEN EN SPORT | “D66 GEEFT VERENIGINGEN EEN 
STEM IN HET LOKALE BESTUUR EN KOMT OP VOOR SPORT”. 

 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

        

 

CULTUUR EN ONDERWIJS | “CULTUURBELEID IS MEER DAN HET 
ONTHULLEN VAN KUNSTWERKEN, HET IS VOORAL EDUCATIE”. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

        

 

 
 

 

• Cultuurbeleid is voor D66 vooral 

cultuuronderwijs en het stimuleren van 

kennismaken met geschiedenis, muziek, erfgoed, 

architectuur en diverse kunstvormen. 

• D66 wil dat de gemeente basisscholen blijft 

stimuleren om meer samenwerking aan te gaan 

met maatschappelijke partijen. 

• Landvast is een ideale plek om meer culturele 

activiteiten te organiseren. 

Alblasserdam heeft een rijke cultuur, met veel 

historisch erfgoed, monumenten en een rijke industrie- 

en handelsgeschiedenis. Met zulke historie is een 

integraal cultuurbeleid des te meer van belang, om 

deze waarde die dit heeft over te dragen op generaties. 

D66 is dan ook verheugd dat het college vier jaar na 

het opheffen van de Culturele Raad weer een 

cultuurbeleid maakt. Hier heeft D66 vier jaar op 

aangedrongen. Nu deze nota in aanmaak is 

benadrukken wij dat cultuur meer is dan kunst. 

 

Deze subsidie heeft echter alleen effect als 

verenigingen kunnen groeien en hun kader zich kan 

ontwikkelen. Daarvoor zijn accommodaties nodig, 

maar ook financieel gunstige voorwaarden. 

• Wij willen niet dat de huurverhogingen van het 

nieuwe vastgoedbeleid worden ingevoerd 

voordat de raad heeft ingestemd met een nieuwe 

subsidieregeling voor sportverenigingen. 

Met de realisatie van het 2521-bad krijgen 

verenigingen meer eigen verantwoordelijkheid in het 

beheer van voorzieningen, onder meer via de 

Beheerstichting Sport Alblasserdam (BSSA). Deze 

stichting heeft ook ambities in de ontwikkeling van 

het schoolzwemmen en (nat) gymonderwijs. 

• D66 wil dat sportverenigingen gestimuleerd 

worden naschoolse activiteiten te verzorgen, 

bijvoorbeeld door het geven van clinics aan 

leerlingen van de basisschool. 

• Verenigingen dragen zo bij aan onderwijs. 

Educatie is ook iets dat verenigingen kunnen 

aanbieden in de vorm van huiswerkbegeleiding. 

Alblasserdam heeft talrijke verenigingen en 

organisaties, zowel in sport, cultuur als in het sociale 

domein. Deze clubs vormen de sociale infrastructuur 

van onze samenleving. Mensen doen vrijwillig iets voor 

elkaar, werken zo aan hun sociale en lichamelijke 

ontwikkeling en aan de ontwikkeling van anderen. 

• D66 wil dat de gemeente structureel in overleg is 

met het sportverenigingsleven.  

• Dat is nodig bij problemen – zoals met het 

voorzieningentekort. Wij verwachten dit echter 

ook als geen urgent probleem bestaat. 

De verenigingen die gebruik maken van het zwembad 

hebben een goede oplossing met het 2521-bad dat in 

aanbouw is. De afgelopen jaren is echter ook een 

accommodatietekort ontstaan voor de binnensport, 

terwijl dit probleem al meer dan vijf jaar bekend is. 

• D66 wil in 2014 beginnen met de realisatie van 

een sporthal, bijvoorbeeld met het initiatief van 

CKC Kinderdijk en KDO. 

D66 staat voor het stimuleren van sportparticipatie. 
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5. ECONOMIE | D66 WIL ONDERNEMERS ONDERSTEUNEN EN 
HEN HELPEN KANSEN TE BENUTTEN 
 

ECONOMIE EN ONDERWIJS | “D66 WIL MEER OVERLEG MET 
ONDERNEMERS OVER DE KWALITEIT VAN ONS ONDERWIJS”. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

        

 
TOERISME EN VRIJE TIJD | “D66 WIL INZETTEN OP DE 
ONTWIKKELING VAN HAVEN-ZUID TOT UITGAANSGEBIED”. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

        

Vroeger gebeurde het in Alblasserdam voor jongeren 

uit de regio. Op dit moment moeten onze jongeren 

uitwijken naar de regio om uit te gaan. Tegelijk is het 

openbaar vervoer in de avonduren onvoldoende. 

• D66 wil dat mogelijkheden zoals een BOB-bus 

omarmd worden en manieren om het OV in de 

avonduren te verruimen nader worden verkend. 

• Verder wil D66 dat een gebied – zoals Haven-

Zuid – wordt aangewezen waar ondernemers 

met meer vrijheid een uitgaansgelegenheid 

kunnen starten en uitbaten. 

De gemeente hoort vooral om kansen te bieden, geen 

hindernissen op te werpen daar waar afspraken over 

overlast gewoon worden nageleefd. 

• Verruiming van vergunningen van bestaande 

horeca is binnen deze grenzen mogelijk. 

Al jaren staat ontwikkeling van het toerisme in en 

rondom Alblasserdam hoog op agenda in de lokale 

politiek, bijvoorbeeld op het terrein Haven-Zuid. D66 

staat kritisch tegenover deze ontwikkeling, vooral 

vanwege de financiële risico’s en de haalbaarheid. 

D66 heeft geen hoge verwachting van de toeristische 

ontwikkeling op Haven-Zuid op korte termijn. Wij 

willen echter wel inzetten op de ontwikkeling van het 

gebied Haven-Dam-Centrum tot gebied voor vrije 

tijdseconomie en horeca. 

• Hierbij valt te denken aan het aantrekken van een 

Grand Café op Haven-Zuid en het verschuiven van 

uitgaansgelegenheden van Dam naar Haven. 

• In de ontwikkeling van Haven-Zuid is het voor 

D66 ook mogelijk om ruimere horecatijden te 

hanteren en open te zijn op zondag. 

Onze lokale economie is nauw verbonden met de 

regionale economie, vooral als het aankomt op de 

werkgelegenheid die dit creëert. Ondernemers zijn de 

afnemers van onze scholieren en studenten. 

• D66 wil dat de regio samen met bedrijven 

investeert in hoogwaardig onderwijs om 

voldoende vakmensen op te leiden. 

• Wij pleiten voor structureel overleg met 

ondernemers in de regio. Laat ons samen de 

economische agenda voor de toekomst schrijven. 

Als het aan D66 ligt, betrekt de gemeente 

Alblasserdamse ondernemers meer bij gemeentelijk 

werk. Als een bedrijf het werk beter kan dan een 

regionale organisatie als het SCD, dan moeten wij de 

regels zo aanpassen dat dit ook mogelijk is. 

Alblasserdam moet met de regio investeren in 

voorzieningen als glasvezelnetwerk in woonwijken en 

eigen energieopwekking als duurzaam alternatief. 

 

 

Alblasserdam biedt ruimte aan veel en diverse 

ondernemers. D66 wil bedrijven waar mogelijk 

ondersteunen en wil dat zij elkaar versterken. De 

gemeente hoort kansen te creëren, geen hindernissen. 

• Om de lokale winkelgebieden te versterken wil 

D66 een actieplan opstellen met deze elementen: 

o Instellen verkeersluwe Plantageweg en 

mogelijkheid onderzoeken om ‘kiosken’ te 

creëren binnen dit huidige winkelgebied. 

o Betere aansluiting van winkelgebieden met 

een goede verdeling tussen ‘trekkers’ en 

kleinere ondernemers, bijv. door een 

supermarkt op de locatie Bochanen/ATO. 

o Mogelijkheid tot zondagsopenstelling, indien 

winkeliers dit willen. Dit geldt ook de 

bibliotheek en voor (sport)voorzieningen. 

o Behoud van kleinschalige winkelgebieden als 

Scheldeplein en Touwbaan en investering in 

de publieke ruimte aldaar. 
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Onze kandidaten 

1. Ramon Pardo 

Ramon Pardo (45) is sinds 2010 raadslid, fractievoorzitter en voor de verkiezingen 

van 2014 wederom lijsttrekker voor D66. Een passie voor politiek heeft hij altijd 

gehad maar in 2008 besloot hij om ook echt iets met die passie te doen.  

Ramon:  “Aan de kant staan en van buitenaf kritiek leveren is makkelijk maar 

uiteindelijk moet je ook bereid zijn je daadwerkelijk in te zetten om dingen ten goede 

te veranderen”. 

In de afgelopen vier jaar heeft hij zich vooral ingezet voor inspraak en deelname van 

inwoners in het bestuur van hun gemeente. Hij was actief in de commissies bestuur 

en grondgebied. Nadenken over nieuwe vormen van inspraak hebben specifiek zijn 

interesse. Ramon is getrouwd en vader van drie kinderen (dochters van 17 en 14 en een zoon van 6 jaar).  

In het dagelijks leven is hij directeur van een onderzoeksbedrijf dat zich bezighoudt met wat consumenten en 

burgers belangrijk vinden als ze producten of diensten van bedrijven en overheden afnemen. In Alblasserdam was 

hij onder meer actief in de Medezeggenschapsraad van openbare school ’t Nokkenwiel. 

 

2. Michael van der Plaat 

Michael van der Plaat (26) is ook vier jaar raadslid. Hij kwam op 22-jarige leeftijd in de 

raad en is bedreven in zijn raadswerk door zijn betrokkenheid bij het verenigingsleven, 

de overtuiging dat inwoners en politiek meer dan nu samen op horen te trekken en dat 

mensen recht hebben op een eerlijke behandeling op basis van gelijkwaardigheid. 

Michael heeft de afgelopen vier jaar het tekort aan sportvoorzieningen in de raad 

geagendeerd en maakt zich sterk voor de komst van meer sportvoorzieningen in het 

dorp. Hij is actief in de commissies bestuur en samenleving en is onze 

vertegenwoordiger in de Drechtraad. In de Drechtsteden heeft hij zich als voorzitter van 

de werkgroep Toekomst Drechtsteden ingezet voor de zelfstandigheid van Alblasserdam. 

Dit jonge raadslid geeft zwemles bij Wiekslag en bij de Alblasserdamse Reddingsbrigade, waar hij veel activiteiten 

organiseert en wekelijks in het zwemwater is te vinden als zwemmer en waterpoloër. In het dagelijks leven werkt hij 

bij het Ministerie van Economische Zaken en hij houdt zich daar bezig met innovatie- en technologiebeleid. 

 

3. Marko Stout 

Marko Stout (53) is sinds vorige verkiezingen actief als commissielid Grondgebied en 

is gedreven door creativiteit. Zelf zegt hij daarover:  

“Creativiteit staat voor probleemoplossend vermogen. Creativiteit is nodig om 

routines in onze geregelde maatschappij te doorbreken en om ideeën te 

verwezenlijken die op weerstand stuiten. In de complexe materie van het lokale 

bestuur is creativiteit dus onmisbaar”. 

Marko heeft zich ingezet voor de leefbaarheid van Alblasserdam door concrete 

voorstellen te doen. Een fietslus voor schoolgaand verkeer vanwege de gevaren van 

het containertransferium, aanpak van de grondvervuiling nabij het Lammetjeswiel en 

metingen van fijnstofconcentraties op de Dam-Ruigenhil zijn voorbeelden. In deze 

periode wil hij zich inzetten om deze voorstellen te realiseren en met veel creativiteit te kijken naar nieuwe 

uitdagingen op ons pad. 

Marko heeft een opleiding genoten aan de HTS en de Academie van Bouwkunst in Rotterdam. Hij woont sinds eind 

jaren ‘80 in Alblasserdam en heeft in deze gemeente een bouwkundig adviesbureau. Marko is voorzitter geweest van 

een christelijke jeugdvereniging, lid geweest van het bestuur van voetbalvereniging “de Zwerver”, lid geweest van het 

schoolbestuur van “het Kompas” en heeft ervaring opgedaan bij het CDA en de lokale politieke partij MA. Vanuit zijn 

huidige werkkring is hij actief bezig met dierenwelzijn. Dit wil hij ook verankeren in de Alblasserdamse politiek. 
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4. Jacco Schook 
Jacco Schook (22) is al meerdere jaren lid van de steunfractie en tegenwoordig ook 

fractieassistent. Zijn expertise ligt op het gebied van bestuur en sport. Als 

fractieassistent heeft hij een kijkje achter de schermen mogen nemen bij de 

besluitvorming in Alblasserdam en in Drechtstedenverband.  

Jacco: “Ik heb gezien dat er nog veel ruimte is voor verbetering, alleen al als het gaat 

om het betrekken van de inwoners bij besluitvorming in de Drechtsteden. Hier gaat nu 

een groot deel van de begroting heen, zonder dat inwoners weten wat hier gebeurt”. 

Jacco wil zich de komende jaren vooral inzetten om jongeren meer te betrekken bij de 

besluitvorming in de raad, voor betaalbare starterswoningen, om verenigingen beter te faciliteren en om initiatieven 

vanuit de samenleving te stimuleren en te ondersteunen.  Hij studeert Bestuurskunde aan de Erasmus Universiteit in 

Rotterdam. Zijn verwachting is dat hij dit jaar zijn bachelor-opleiding afrond. Daarnaast is Jacco vrijwilliger bij C.K.C. 

Kinderdijk (o.a. schoolkorfbal), Klokradio (sport) en de sportverkiezingen in Alblasserdam. Jacco is ook als 

oproepkracht werkzaam in een magazijn van een bedrijf dat onder andere kunststofvloeren en -scheepsdekken maakt.   

5. Ivana Glavaš 
Ivana Glavaš (27) is geboren in Bosnië-Hercegovina (onderdeel van het voormalige 

Joegoslavië)  en is opgegroeid in Nieuw–Lekkerland. Zij woont sinds 2010 in 

Alblasserdam. Ivana is afgestudeerd als algemeen maatschappelijk werker aan de 

Hogeschool Inholland. Zij werkt sinds 2008 als school- en algemeen maatschappelijk 

werker in de Krimpenerwaard.  

Ivana heeft in de jaren dat zij als maatschappelijk werker werkt gezien dat een grote groep 

mensen niet de weg kunnen vinden in de wereld van zorg en welzijn en dat ze zich 

machteloos voelen. Vaak zijn regels onduidelijk en hebben mensen hulp nodig om contact 

te onderhouden met instanties. Ivana wil zich in Alblasserdam inzetten voor een 

transparante informatievoorziening door de gemeentelijke dienstverlening en de 

plaatselijke zorgaanbieders. Ivana: “Wanneer we een gezonde en evenwichtige samenleving willen nastreven, is het 

belangrijk dat mensen zelf ook een stem krijgen en dat die gehoord wordt”. 

6. Kirsten Deelen 
Kirsten Deelen (21) is sinds haar zeventiende actief voor D66 en al enkele jaren actief in 

de Jeugdgemeenteraad (JGR). Sinds september 2013 is zij voorzitter van de JGR en in 

die functie komt zij op voor de belangen van jongeren en is actief met het stimuleren 

van initiatieven die de leefbaarheid van het dorp ten goede komen. Kirsten ziet het dan 

ook als haar taak om de kloof tussen burgers en bestuur te verkleinen.  

Haar andere prioriteiten zijn de bereikbaarheid van het dorp en de ontwikkeling van 

recreatie en vrije tijdseconomie. “De ontwikkeling van Haven-Zuid en Haven-Dam-

Centrum biedt kansen voor meer uitgaansgelegenheid en werkgelegenheid voor 

jongeren. Laten we die kansen dan ook benutten!”, aldus Kirsten. 

Onze tweede vrouw op de lijst is ook lid van badmintonvereniging BCA waar ze zich behalve met de sport ook 

bezighoudt met de jeugdactiviteiten. Haar studie Culturele en Maatschappelijke Vorming heeft ze in 2013 aan de 

Hogeschool Rotterdam afgerond. Wat betreft werk is ze al voor lange tijd een vaste kracht bij cafetaria Margeret's 

Corner, maar sinds november werkt ze tevens als pedagogisch medewerker bij Triodus in Den Haag. 

7. Sandra van Viet 
Sandra van Vliet (50) is moeder van drie kinderen en wil als trouwe steun van D66 ook 

op de lijst staan. Sandra heeft de overtuiging dat inwoners de verantwoordelijkheid 

hebben een actieve rol te spelen in de maatschappij. Zelf wil zij niet alleen aan de zijlijn 

roepen dat het niet goed gaat, maar een wezenlijk bijdrage leveren in het bestuur. 

Sandra werkt bij de gemeente Molenwaard, waar het bestuur volop aan het 

experimenteren is met het betrekken van inwoners. Zij verzorgt onder meer 

omgevingsvergunningen in Molenwaard. Voor de herindeling is Sandra bij de 

gemeenten Graafstroom en Papendrecht werkzaam geweest, onder meer als secretaresse 

van het college en ambtenaar burgerlijke stand. Zij is opgegroeid in Alblasserdam, lid geweest van diverse 

verenigingen en nog altijd lid van gymanstiekvereniging KDO. Sandra doorliep de Bestuursacademie Rotterdam en 

volgde diverse vakopleidingen op het gebied van (bijzondere) wetgeving, zoals de drank en horecawet. 


